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Prosinec
Šla do Betléma rovná cesta,

zářila hvězda, všechno bylo prosté.
A za nábožných písní

sny otců našich věčně putovaly
po starém mostě.

Byl, nebyl Betlém?
Však na tom mostě rozmarýna roste
a poutníčkové věrní tiše obrátí se,

když místo spasitele
čeládku chlévní najdou.

A vracejí se domů s vírou,
že za rok hvězda stane jistě nad Betlémem

a ta již neoklame.

Zastupitelstvo obce

Usnesení z ustavujícího zasedání
Zastupitelstva obce Střelice, které se
konalo dne 7.11.2006 v od 19:00 hodin
v zasedacím sále obecního domu
ve Střelicích.

Ustavující zasedání Zastupitelstva obce Střelice
se usneslo na těchto skutečnostech:

1. Ověřilo platnost volby 15 členů Zastupitelstva
obce Střelice a konstatovalo, že všichni
zastupitelé mají platné osvědčení o zvolení
zastupitelkou či zastupitelem obce Střelice.

2. Vzalo na vědomí, že všichni přítomní členové
Zastupitelstva obce Střelice, kteří získali mandát
ve volbách konaných ve dnech 20. a 21. října
2006, složili na dnešním zasedání zákonem
stanovený slib a tím nabyli všechna práva a
povinnosti člena Zastupitelstva obce Střelice.

3. Zvolilo v souladu s § 103, odst. (2), § 99, odst. (3):
• starostou obce RNDr. Luďka Sklenáře,
• místostarostou obce Ing. Jiřího Chloupka,
• členem rady obce Mgr. Jindřicha Mareše,
• členem rady obce Zuzanu Hlouškovou,
• členem rady obce Davida Otoupalíka.

4. Uložilo starostovi obce:
a) svolat v měsíci prosinci řádné zasedání

Zastupitelstva obce Střelice,
b) připravit na základě připomínek jednací řád

Zastupitelstva obce Střelice,
c) připravit podklady pro volby předsedů

výborů a komisí a jmenování členů výborů
a komisí.

5. Uložilo zastupitelům, aby do konce listopadu
starostovi navrhli předsedy finančního a
kontrolního výboru a případně jejich členy,
stejně tak členy komisí.

Zapsala: Ivana Pešková

Rada obce
Nově zvolená Rada obce (dále jen RO) zasedala

jedenkrát, a sice na 1. zasedání. Její jednání bylo
zdařilé a věcné. RO projednávala a řešila
následující záležitosti:
• RO konstatovala s uspokojením, že byla péčí

Správy a údržby silnic (SÚS) namalována dělící
bílá čára na státní silnici před Obecním domem
ve Střelicích až ke hřbitovu.

• RO vzala rovněž na vědomí, že SÚS konečně
zpevňuje levou stranu státní silnice směrem
k nádraží za RD paní Z. Doležalové,
kde při táních a dešťových přívalech voda
stékala tamním občanům do zahrad.

• RO bude žádat MěÚ Šlapanice, odbor vnitřních
věcí o uzavření veřejnoprávní smlouvy na řešení
přestupků, vykonaných na k.ú. naší obce.

• RO vzala na vědomí informaci bývalého
místostarosty z účasti na vytyčení pozemků -
- cest v lokalitě od areálu Čepra a.s. po areál

bývalých vojáků a dále směrem do Mastných hor.
S vedením zemědělské firmy ZEVO, a.s.
a s místním mysliveckým sdružením „Výrovka“
bylo zatím ústně dohodnuto budoucí ošetřování
vyměřených cest tak, aby se vytyčené geodetické
body při obdělávání půdy nezničily. Těchto jednání
se zúčastnilo též vedení Pozemkového úřadu
Brno-venkov a tito sdělili, že do zhruba dvou let
budou zde realizovány projekty protierozních
úprav, které se již nyní projektují.

• RO vzala na vědomí zprávu bývalého starosty
o jeho účasti na převzetí vytyčení obecní polní
cesty v lokalitě Lamfetky.

• RO vzala na vědomí zaslání požadovaných
dokumentů hypoteční bance od obce jako
ručitele hypotečního úvěru na bytové domy.

• RO obdržela od VAS, a.s., rozbor pitné vody,
kterou je naše obec zásobována. Je nezávadná,
rozbor je uveřejněn v tomto čísle zpravodaje.

• RO zařadila do seznamu žadatelů o byt v DPS
další zájemce.

• RO vyřizovala žádosti našich občanů o sociální
službu dovozu obědů do jejich domovů.

• RO odeslala přestupkové spisy MěÚ Šlapanice
k vyřízení.

• RO vyřizovala žádosti ke stavebním aktivitám
v obci. Bude se snažit co nejdříve zřídit
k poradenskému účelu v těchto věcech
stavební komisi.

• RO podobně vyřizovala žádosti našich občanů
o kácení dřevin na pozemcích mimo les na našem
k.ú. I zde se bude snažit co nejdříve k těmto účelům
zřídit poradní orgán - komisi životního prostředí.

• RO pověřila starostu obce účastí na členské schůzi
bytového družstva Střelice, bytové družstvo.

• RO vzala na vědomí poděkování Muzejní
a vlastivědné společnosti za dotaci obce
na knihu „Středověká vesnice na Moravě“.

• RO na svém prvním jednání určila obřadníky
za obec pro uzavírání sňatků, vítání občanů atd.

• RO řešila ustavení svých poradních orgánů,
tj. komisí RO.

• Starosta a místostarosta se zúčastnili předání
nově zbudovaných autobusových zastávek
IDS u hřbitova dodavatelskou firmou FIRESTA
investorovi JMK-Kordis. Zastávky jsou velmi
zdařilé a do detailů dokončené (celkové náklady
se pohybují zhruba kolem 1,7 mil. Kč - má být
na tyto a jiné zastávky v rámci IDS přidělena
dotace z EU), jejich kolaudace probíhá, závady
a nedodělky nebyly zjištěny. JMK přebírá na 5 let
(po dobu záruky) zastávky do svého majetku,
s obcí pro tuto dobu bude sepsána tzv. zápůjční
smlouva a obec se zde bude starat o běžnou
údržbu zastávek - úklid a zimní ošetření.
Po 5 letech přejde zastávka bezúplatně
do majetku obce. Zastávky jsou velmi precizně
zhotoveny a budou sloužit mimo jiné jako
přestupní uzel mezi železniční a autobusovou
dopravou. Budou mít velký význam též
i v budoucnu, kdy se počítá s elektrifikací
železnice z Brna do Zastávky a vlaková
doprava v tomto úseku ještě vzroste. Mimo jiné
nové zastávky přispěly k podstatnému vylepšení
vzhledu naší obce v této lokalitě. RO se pokusí
o dohodu se SÚS o nátěru velmi rezavého
zábradlí na blízkém mostě přes železnici.

• RO konstatovala s ulehčením, že komplexní
rekonstrukce ulice Kozí Strana je u konce.
Dne 14.11. bylo dílo předáno zástupcům obce
bez závažných vad a nedodělků v dobré kvalitě.
Osetí upravených ploch bude provedeno na jaře
a dodavatelská firma provede ještě i první pokos
trávy. Vlastní kolaudace dešťové kanalizace se
koná dne 28.11.2006 pracovníky OŽP MěÚ
Šlapanice a kolaudace vlastní komunikace
s vjezdy a stáními, dále zhotoveného veřejného
osvětlení a zemního vedení rozvodů NN se pak
koná dne 5.12.2006 pracovníky Stavebního
úřadu Střelice. Doufejme, že kolaudace budou
mít hladký průběh a dílo bude zkolaudováno
ke spokojenosti všech našich občanů.
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• RO sleduje dále vývoj stavby přístavba TV ZŠ

Střelice. Dne 14.11.06 se konal 7. KD.
V současné době je vyzděna stavba do úrovně
konečného stropu, začíná se pokládat střešní
konstrukce celé stavby. Ze státní dotace
14,6 mil. Kč je vyčerpáno do této doby zhruba
12,7 mil. Kč.

Za Radu obce Střelice Luděk Sklenář

Zastupitelstvo obce (foto Jiří Chloupek)
Zleva horní řada: Ing. Zdeněk Trnka (ODS), Mgr. Jindřich Mareš (ODS), Petr Maťák (KSČM), Jaroslav

Štveráček (SNKS), Patrik Smutný (KDU-ČSL). Zleva prostřední řada: Ing. Vojtěch Fučík (KDU-ČSL), Jan
Stehno (KDU-ČSL), RNDr. Luděk Sklenář (ODS), Ing. Jiří Chloupek (SNKS), David Otoupalík (ODS), Mgr.
Marek Holešovský (KDU-ČSL). Zleva dolní řada: Zuzana Hloušková (SNKS), Petra Vidláková (SNKS),
Mgr. Helena Fialová (KDU-ČSL), Ing. Dagmar Pavlíková (ODS).

Rada Obce (foto Jiří Chloupek)
Zleva horní řada: Mgr. Jindřich Mareš (ODS), David Otoupalík (ODS). Zleva dolní řada: Ing. Jiří Chloupek

(SNKS), RNDr. Luděk Sklenář (ODS), Zuzana Hloušková (SNKS).

Řeč nového starosty
obce Střelice na volební období 2006-2010

na 1. ustavujícím zasedání Zastupitelstva
obce Střelice dne 7. listopadu 2006.

Vážený pane odstupující starosto, vážené
kolegyně zastupitelky a kolegové zastupitelé,
vážení přítomní občané, vážení hosté.

Pane exstarosto naší obce, pane magistře
Jindřichu Mareši, dovolte mi, abych Vám
poděkoval za svědomitou práci, kterou jste
věnoval jako starosta naší obci, kdy jste klidným
a rozvážným způsobem vedl obec při jednáních
zastupitelstev v minulých 4 letech, uváděl jste
ve svých brilantních projevech různé slavnostní
akce v obci. Byla to pro mne radost a tvůrčí pohoda
s Vámi po tyto roky společně pracovat. Dovoluji
si Vám předat jako upomínku na tyto plodné chvíle
ode mne drobný dárek.

Srdečně blahopřeji vám, noví radní a pane
místostarosto k Vašemu zvolení do Vašich
zodpovědných funkcí. Děkuji vám, moji kolegové,
nově zvolení zastupitelé, za Vaši volbu,
ve které jste mne zvolili starostou naší pěkné obce.
Nejvíce však děkuji Vám, naši občané, kteří jste mi
ve volbách dali svůj hlas. Byl jsem tím velmi potěšen,
mile mne to překvapilo a abych pravdu řekl, nečekal
jsem to v takové míře. O to víc mne tato vaše důvěra,
kterou jste mi dali, zavazuje, abych se snažil
co nejpoctivěji dále pracovat pro obec. Slibuji, že se
budu snažit jednat a pracovat jedině v souladu
s vašimi názory, vážení zastupitelé a radní,
neboť vy zde zastupujete občany naší obce.
Moje zásada je: Jsme tu všichni zvoleni,
abychom sloužili našim občanům v dobrých
obecních věcech. Každý náš občan je pro nás
důležitý, je třeba jej vyslechnout, jednat s ním
a snažit se mu pomoci.

Nechci zde zdržovat dlouhými projevy,
ale považuji za vhodné na tomto místě načrtnout
zhruba výhled, čím bychom se na radnici měli
zabývat a kam směřovat další rozvoj naší obce.

Z bezprostředních investičních akcí má prioritu
úspěšné dokončení, uvedení do provozu a finanční
vyrovnání stavby Rozšíření TV ZŠ, totéž platí i pro
komplexní rekonstrukci ulice Kozí Strana. Dále je
prioritní realizace vodohospodářské akce
dokončení vodovodních řadů na dolním konci obce
(v ul. Nebovidská, část Brněnské, Ve Dvoře,
V Uličce, Jar. Svobody) a konečně komplexní
rekonstrukce ulice Jar. Svobody.

Vzdálenější akce s velkou prioritou, které by měly
začít ještě v tomto nastávajícím volebním období je
zbudování dalšího pavilonu pro mateřskou školu
v lokalitě V Cihelně.Tento úkol souvisí s tím, že je
třeba v dohledné budoucnosti řešit budovu staré
školy, která je tak říkajíc ve stavu na zbourání,
a vybudovat zde nové kulturní centrum obce
s koncertním a společenským sálem, dále tam
umístit obecní knihovnu a prostory pro ZUŚ.

Mezi menší, ale velmi naléhavé akce patří opravy
stávajících chodníků, které jsou někde
ve zbědovaném stavu, dále bychom se měli pokusit
najít místo pro a realizovat alespoň jedno dětské
hřiště a dále veřejně přístupné sportoviště.

Velmi důležitý prioritní úkol je dokončit nový ÚPO
Střelice, který je na samém počátku realizace
(je schválené zadání). Předpoklad jeho dokončení
je v roce 2008. V rozumné míře a plánovaně
v souladu se záměry obce se bude uskutečňovat
podle tohoto ÚP bytová výstavba se snahou
přednostně nabízet možnosti našim občanům.

Též je třeba žádat pro obec různé dotace a
snažit se dosáhnout na dotace z EU.

Budeme se snažit vyřešit některé poněkud palčivé
záležitosti, které se v minulých obdobích vyřešit
nepodařilo, i když jsme se o to snažili. Konkrétně jde
o dokončení vyrovnání majetkoprávních vztahů
ohledně pozemku na obecním hřbitově,

dále pozemky pod tzv. Domem služeb, další existenci
domu na ul. Ant. Smutného č.p. 503, služební byt
školníka v naší ZŠ, majetkoprávní vztahy pozemků
a havarijní stav hospodářské stavby v lokalitě ulice
Ve Dvoře a další záležitosti.

Nesmíme ovšem zapomenout na kulturní a
společenské dění v naší obci, které je určitě stejně
tak důležité, ne-li důležitější, než sám technický
rozvoj. Málokterá obec se může pochlubit takovými
tradičními slavnostmi jako naše (hody, stavění máje,
dožínky, Den matek, závody hasičů, sportovní akce
Sokola, tradiční plesy a zábavy aj.) Tyto krásné
akce bude obec i nadále podporovat i finančně.
Též by bylo vhodné dát větší důraz a více podpořit
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konání oslav významných státních výročí. Obec
bude dále udržovat a rozšiřovat velice dobře se
vyvíjející rovnocenné partnerství s italským městem
Assago a s francouzským městem Nozay.

Určitě bude obec podporovat činnost našeho
muzea, které je se svými sbírkami velmi významnou
součástí popisující život našich předků i současný
život v obci a dále rozhodně podpoří udržování a
tvorbu naší velmi krásné obecní kroniky pro předání
historie dění v obci našim následníkům.

Je třeba dle možností finančního rozpočtu obce
podpořit aktivity všech dobře fungujících
společenských organizací a uskupení v obci,
tj. SDH, Sokol, církve, myslivecké sdružení, spolek
včelařů, ČČKříž, Junák a též občanská sdružení,
jako je např. Sešlost. Ti všichni totiž vytvářejí v obci
svou činností prostředí pro společenské vyžití
všech našich občanů. Je dobré vyvíjet takové
zajímavé akce, které by oslovily většinu našich
občanů, aby se Střeličáci více společně rádi
setkávali a uvědomovali si pocit sounáležitosti a
hrdosti, že jsou občany naší pěkné obce a že se
jim zde líbí.

Těch věcí k řešení v nadcházejícím volebním
období je více, čeká nás mnoho a někdy nelehké
práce. Pokud však budeme mít chuť a elán se
s věcmi porvat a řešit je a budeme-li navíc jednotní
a navzájem se podporovat a spolupracovat, potom
můžeme očekávat dobré výsledky našeho snažení.

Na závěr přeji všem zastupitelům, radním,
místostarostovi a hlavně všem našim občanům
pevné zdraví, optimistickou mysl, chuť do práce
pro obec a též lásku, štěstí a pohodu v rodinách
a v osobním životě. Byl bych velmi rád,
kdybychom se zde s Vámi, občany, setkávali
na každém jednání zastupitelstva v tak hojném
počtu jako dnes.

Děkuji vám za pozornost.

RNDr. Luděk Sklenář, starosta

Poděkování místostarosty
Ing. Jiřího Chloupka po zvolení do funkce

dne 7. listopadu 2006.

Vážený pane starosto, zastupitelé, dámy a pánové,
děkuji svým spoluobčanům za hlasy, které mi dali

ve volbách, i zastupitelům za dnešní zvolení
do funkce místostarosty. V obecním zastupitelstvu
pracuji od roku 1990. V každých volbách dostávám
od občanů stabilně vysoký počet hlasů. Velmi si
jich vážím a upřímně za ně děkuji. Za celá léta jsem
obdržené hlasy nevyužil abych se kamkoli tlačil
nebo si říkal o funkci. Před osmi roky jsem se vzdal
nabízených devíti hlasů zastupitelů a funkce
starosty ve prospěch jiného kandidáta. Pracoval
jsem v mnoha komisích a osvojil si práci na obecním
úřadě. Společně s ostatními jsem tak měl možnost
podílet se na věcech prospěšných pro naši obec
nebo je alespoň ovlivňovat. Dnešní zvolení
do funkce místostarosty mne pro obecně
prospěšnou práci přímo zavazuje a já se budu
snažit, abych nezklamal. Jistě nebude možné vždy
vyhovět všem, protože co člověk, to jiné přání. Budu
se snažit nacházet kompromisní řešení prospěšné
naší obci a lidem v ní. Děkuji.

Ing. Jiří Chloupek

Poděkování občanům
Vážení občané,
vzhledem k tomu, že volební klání v naší obci

je již skončeno a moje slova již nemohou žádný
výsledek ovlivnit, dovoluji si vás oslovit

a srdečně vám poděkovat za přízeň, kterou jste
mi projevili přiznáním tak velkého počtu hlasů.
S potěšením vyslovuji díky všem, kteří ocenili
mou práci pro základní školu i pro obec samu.
Ne vždy se člověku podaří všechno, jak si
představoval a jaké vynaložil úsilí. Někdy
je snažení zmařeno nedostatkem financí,
rodinnými nebo zdravotními problémy
či špatným počasím. Těchto vstupů je celá řada
a všichni  s nimi musí poč í tat .  Jsou to
skutečnosti, které vyplývají ze života, ale nikdy
mě neodradily od veřejné práce. Proto i v tomto
volebním období hodlám pracovat na co největší
provázanosti střelické školy s veřejností a
aktivně působit v některé komisi při Obecním
úřadu. Děkuji vám a přeji všem čtenářům
střelického Zpravodaje a jej ich blízkým
spokojené prožití Vánoc v kruhu rodinném,
veselou oslavu konce roku a vykročení pravou
nohou do roku 2007.

Členka Zastupitelstva obce Střelice
Helena Fialová

Slovo k Vánocům
Vážení a milí střeličtí spoluobčané,
opět se přiblížila doba vánočních svátků,

které jsou snad nejkrásnějším obdobím v roce
pro všechny lidské bytosti nejen u nás,
ale i v jiných zemích. Nastává krásná doba těšení
se na Štědrý den a na následující krásné chvíle
křesťanských svátků plných pohody, sváteční
nálady a zpěvu koled a vánočních chorálů.
Vánoce slaví velká většina lidí, jsou velkou radostí
pro děti a jejich rodiče, pro zamilované, zkrátka
snad pro všechny.

Těšení se na chvíle u vánočního stromečku
je někdy narušováno přílišným sháněním dárků,
někdy se to s dárky přehání. Mnohdy je skromný
dárek, který je vybrán pro blízkého s citem a láskou,
milejší a vyvolá radost či dojetí více, než nějaký
okázalý drahý dar.

V době Vánoc mají lidé k sobě blíže, chovají
se k sobě nějak ohleduplněji a dokonce se
na sebe i usmívají. Tyto pěkné lidské vlastnosti
však vytrvají nejdéle tak do Silvestra a Nového
roku a potom se často vytrácejí. Je to velká škoda,
lidé by se k sobě měli chovat po celý rok tak,
jako o Vánocích, tak, jako kdyby Vánoce trvaly
celý rok.

Přeji Vám, milí občané, abyste si ty letošní Vánoce
prožili co nejkrásněji ve zdraví, abyste se oprostili
alespoň v době svátků ode všech všedních
starostí, abyste se navzájem se svými blízkými
navštívili a poseděli si v přátelském ovzduší
vzájemného povídání. Někdo prožije svátky či
příchod Nového roku i na horách, někdo je raději
v pohodě domova.

Nebojte se zkusit si na Štědrý den nějaké staré
obyčeje, zkuste též zavítat s rodinou a blízkými
do divadla nebo na krásný koncert v nějakém
chrámu, nebo se jen tak projít po pěkném okolí naší
obce. I návštěva našeho pečlivě udržovaného
a vyzdobeného kostelíka na půlnoční mši
s nádherným zpěvem je krásný zážitek
pro všechny.

Takže přeji našim občanům pevné zdraví,
optimistickou mysl, chuť do práce a též lásku, štěstí
a pohodu v rodinách a v osobním životě. Byl bych
velmi rád, kdyby mezi námi všemi vládla vánoční
ohleduplnost a vzájemná podpora a pochopení
mezi lidmi, ohleduplné sousedské vztahy, po celý
příští rok až do příštích Vánoc.

RNDr. Luděk Sklenář, starosta obce

Oznámení Obecního úřadu Střelice
Obecní úřad Střelice ruší v době od 27.12.

do 29.12.2006 úřední hodiny. V těchto dnech
bude přítomen na radnici starosta
nebo místostarosta obce pro řešení naléhavých
případů. Veškeré platby v pokladně OÚ je třeba
provést do pátku 22.12.2006. Děkujeme
za pochopení.

Za Radu obce Střelice
RNDr. Luděk Sklenář, starosta

Obnovený katastrální operát
Obec Střelice oznamuje, že bude zahájeno řízení

o námitkách k obnovenému katastrálnímu operátu
v katastrálním území Střelice u Brna. Nový soubor
geodetických informací a soubor popisných
informací (obnovený katastrální operát)
bude v souladu s ustanovením § 16 odst. 1 zákona
č. 344/1992 Sb., o katastru nemovitostí České
republiky (katastrální zákon), ve znění pozdějších
předpisů, vyložen k veřejnému nahlédnutí
na Obecním úřadě Střelice, v období od 11.12.2006
do 20.12.2006 vždy v pracovních dnech od 8:00
do 14:00 hodin. Zástupci Katastrálního úřadu
Brno-venkov budou na Obecním úřadě Střelice
přítomni v době vyložení každé pondělí a středu
od 8.00 do 14.00 hodin. Po celou dobu vyložení se
mohou vlastníci nemovitostí a jiní oprávnění
seznamovat s výsledky obnovy katastrálního
operátu. Ve stejné době a ještě ve lhůtě 15 dnů
od skončení vyložení obnoveného katastrálního
operátu mohou proti jeho obsahu podat námitky.
Námitky lze podat pouze písemně,
a to u zaměstnanců katastrálního úřadu přítomných
u řízení nebo u Katastrálního úřadu Brno-venkov
poštou nebo v podatelně. Upozorňujeme,
že v souladu s § 55 odst. 4 vyhlášky č. 190/1996
Sb., kterou se provádí zákon č. 265/1992 Sb.,
o zápisech vlastnických a jiných věcných práv
k nemovitostem, ve znění zákona č. 210/1993 Sb.
a zákona č. 90/1996 Sb., a zákon č. 344/1992 Sb.,
o katastru nemovitostí České republiky (katastrální
zákon), ve znění zákona č. 89/1996 Sb., ve znění
pozdějších předpisů, neúčast vlastníků a jiných
oprávněných na řízení o námitkách a námitky,
u nichž nebyla prokázána oprávněnost, nejsou
překážkou pro vyhlášení platnosti obnoveného
katastrálního operátu. Platnost obnoveného
katastrálního operátu a ukončení platnosti
dosavadního katastrálního operátu bude vyhlášena
katastrálním úřadem Brno-venkov ke dni 4.1.2007,
pokud nebudou proti jeho obsahu ve stanovené
lhůtě podány námitky nebo bude o námitkách
pravomocně rozhodnuto. Nebude-li o některých
námitkách pravomocně rozhodnuto, je katastrální
úřad oprávněn vyhlásit platnost obnoveného
katastrálního operátu s tím, že tuto okolnost
vyznačí v katastru. V průběhu řízení o námitkách
lze ještě ohlásit případnou změnu osobních údajů
vlastníka a jiného oprávněného doloženou
průkazem totožnosti.

Nově opravená ulice Kozí Strana
Vážení občané z ulice Kozí Strana (i celých Střelic),
jelikož se v poslední době před dokončením

náročných úprav této ulice množí některé
dohady, p ř ipomínky i  st ížnost i  na tuto
rekonstrukci  zejména od Vás, milí obyvatelé této
ulice, považuji za vhodné pokusit se Vám
některé skutečnosti u této stavby vysvětlit.
Nejprve něco z počátků stavby.
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Zastupitelstvo obce Střelice již v rozpočtu obce

na rok 2005 rozhodlo o financování tvorby projektu
na komplexní opravu ulice Kozí Strana a na rok 2006
schválilo v rozpočtu vyšší částku na realizaci této
rozsáhlejší stavby. Projekt vytvořila renomovaná a
spolehlivá projekční firma PRODISTAV Brno, s.r.o.,
projekční práce včetně inženýrského odborného
dozoru obce a výběrového řízení př išly
na cca 230.000,- Kč. Celkově se jednalo
o komplikovanější stavbu, kde figurovaly následující
stavební činnosti:
• položení nového dešťového kanalizačního řadu,

přičemž starý dešťový kanál se ruší a bude
zasypán; dešťová kanalizace ústí
do Střelického potoka,

• zbudování nového veřejného osvětlení,
které bude navazovat na stávající osvětlení u
kostela a bude stejného charakteru,

• oprava místního rozhlasu,
•  uskuteční se přeložka rozvodů nízkého napětí

elektrické energie v celé ulici v zemních kabelech
(zmizí neestetické sloupy a dráty původního
venkovního rozvodu),

• současně s přeložkou se provádí rozvod a
instalace el. domovních přípojek do všech
nemovitostí na ulici,

• provedení konečného povrchu komunikace
včetně parkovacích ploch, chodníků, vjezdů
k nemovitostem a zelených ploch.

V rámci budování komunikace se počítalo
s vytvořením návazných nástupů - chodníků
pro pěší na plochy k obecnímu domu a k hasičce.
Při uskutečňování dalších budoucích úprav těchto
ploch se na tyto nástupy naváže a dosáhne se tím
jednotné plochy pro oddych i společenské dění
v naší obci.

Stavební řízení na tuto stavbu začalo již na podzim
roku 2005. Bylo ukončeno v březnu 2006. Na ně
navázala výběrová řízení pro stavbu. Na stavební
akce související s el. rozvody NN prováděla výběr
firma E-ON a vybrala firmu SEKV, na ostatní části
stavby byla vybrána firma STAVOS. Na takto,
pro koordinaci složitou stavbu, má obec vybraný
zkušený odborný inženýrský dozor. Tyto výběry
byly zavřeny na konci května 2006 a tedy se mohlo
začít se stavbou. Základní parametry stavby
z výběrových řízení: cena el. nn rozvodů je
cca 470 tisíc Kč pro obec (po delších jednáních
obec dosáhla, že část hradí E-ON, cca 500 tisíc
Kč), cena ostatních činností je 5,85 mil. Kč.
Spočítáme-li všechny náklady (projekt, výběrové
řízení, stavební dozor, přeložku NN a vlastní
kanalizaci a komunikaci, dostáváme se k nemalé
částce 6.1 mil Kč. Termín dokončení byl stanoven
na půli listopadu 2006.

Dne 12.6.2006 bylo oběma vybraným firmám
předáno staveniště a práce začala firma SEKV
na el. rozvodech. V dalším období do poloviny
srpna již nastoupili pracovníci firmy STAVOS a
budovali dešťovou kanalizaci se subdodavatelem
firmou Tovopterm - pan J. Švestka. Obec domluvila
s občany ulice umístění přípojek dešťových svodů
z jejich rodinných domků a upozornila všechny
na dobudování případných jiných přípojek k jejich
RD (voda, plyn, splašková kanalizace). Během
výstavby se toto vše podařilo a věřte mi,
že to někdy jednoduché nebylo. Výstavbu těchto
přípojek (někdy velmi komplikovaných - byla snaha
maximálně vyhovět požadavkům občanům) a dále
celé komunikace, stání, vjezdů a nástupních ploch,
včetně konečných úprav u domků prováděla velmi
precizně a citlivě ve shodě s přáními občanů i obce
subdodavatelská firma Swietelsky v čele se
stavbyvedoucím panem Ing. Kopalem a obětavým
mistrem panem A. Píšou. Veřejné osvětlení

zde budovala firma Jiří Liška. Za generálního
dodavatele STAVOS BRNO, a.s. řídil stavbu hlavní
stavbyvedoucí Ing. Guziur s mistrem panem
Šimákem. Za obec zde vykonával smluvní a velmi
důsledný stavební dozor pan L. Antoš.

Stavba je nyní před kolaudací, dílo se ve všech
parametrech zdařilo, cena díla nebyla překročena,
generální dodavatel provedl i některé terénní úpravy
po dohodě s obcí navíc. Za dokončení zdařilého díla
patří všem dodavatelům stavby vřelý dík. Stavbu
obec převzala dne 14.11.2006, kolaudace dešťové
kanalizace se koná 28.11.2006 a konečná kolaudace
ostatních stavebních objektů je stanovena
na 5.12.2006. Doufejme, že kolaudace díla se
uskuteční bez závad. Tolik jsem považoval za nutné
sdělit ohledně průběhu stavby.

Nyní k diskutovanému problému, který byl
nastolen teprve nyní při dokončení stavby a těsně
před její kolaudací, a sice , že na této ulici došlo
nějakým snad nedopatřením, omylem ke zrušení
chodníku na pravé straně ulice při pohledu
od obchodu paní Holešovské. Mnozí občané této
ulice, hlavně starší a maminky s malými dětmi,
máte obavy z toho, že zde není chodník a že musíte
tedy chodit přímo po komunikaci a bojíte se střetu
s projíždějícími motorovými vozidly. Pokusím
se Vaše obavy rozptýlit, či alespoň zmírnit.

Celá Vaše ulice je projektována renomovanou
firmou PRODISTAV Brno, s.r.o. (projektovala
například celý prostor v obchodním komplexu
Olympia, obslužné plochy na letišti v Tuřanech, ...)
a byla navržena jako obytná zóna, což je
v současné době základní a moderní trend budování
komunikací v obcích i městech v celé republice.
Co znamená pojem „Obytná zóna“? Cituji ze zákona
č. 361/2000 Sb. ZÁKON O PROVOZU
NAPOZEMNÍCH KOMUNIKACÍCH, úplné znění ke dni
1. červenci 2006:

Provoz v obytné a pěší zóně (§ 39)
(1) Obytná zóna je zastavěná oblast,

jejíž začátek je označen dopravní značkou
„Obytná zóna“ a konec je označen dopravní
značkou „Konec obytné zóny“.

(2) Pěší zóna je oblast, jejíž začátek je
označen dopravní značkou „Pěší zóna“ a
konec je označen dopravní značkou
„Konec pěší zóny“.

(3) V obytné a pěší zóně smějí chodci užívat
pozemní komunikaci v celé její šířce,
přičemž se na ně nevztahuje § 53. Hry dětí
na pozemní komunikaci jsou dovoleny jen
v obytné zóně.

(4) Do pěší zóny je povolen vjezd jen vozidlům
vyznačeným ve spodní části dopravní značky
podle odstavce 2.

(5) V obytné zóně a pěší zóně smí řidič jet
rychlostí nejvýše 20 km.h-1. Přitom musí dbát
zvýšené ohleduplnosti vůč i chodcům,
které nesmí ohrozit; v případě nutnosti musí
zastavit vozidlo. Stání je dovoleno jen
na místech označených jako parkoviště.

(6) Za účelem organizování dopravy může obec
v obecně závazné vyhlášce obce vydané
v přenesené působnosti vymezit místní
komunikace nebo jejich úseky v obytné zóně,
které nelze užít ke stání nákladního vozidla2)
nebo jízdní soupravy.2)

(7) V obytné zóně a pěší zóně musí chodci
umožnit vozidlům jízdu. To platí i pro děti
hrající si v obytné zóně.“

Znění § 53 zde neuvádím - je větší rozsahem,
lze jej nalézt ve výše zmíněném zákoně.

Obytná zóna je ohraničena dopravními značkami
IP 26a - začátek zóny a IP 26b - konec zóny.

Dále ještě namátkově uvádím článek Ing. Erazima
Trocha, vedoucího odboru dopravy v historickém
městě Tábor:

Dopravní značení na Starém Městě v Táboře

Městský úřad v Táboře odbor dopravy vydal dne
11.5.2004 stavební povolení pro právnickou osobu
Město Tábor pro stavbu „Obnova historického parteru
Žižkova náměstí ve městě Tábor“. Žižkovo náměstí
je centrem Městské památkové rezervace. Dopravní
značení zpracoval Atelier StAr,Děkanská 554,Tábor
dle níže uvedených zásad. Vzhledem ke specifickým
podmínkám daného území a požadavku orgánů
památkové péče na minimalizování dopravních
značek, je navrženo, aby historické jádro města
získalo statut Obytná zóna s označením na vjezdech
a výjezdech - u pivovaru, v Žižkově ulici u Střelnice
a v Kotnovské ulici ze strany od Školního náměstí a
na výjezdu - Pod Ptákem, Klokotská brána.
Označením kruhového objezdu na Žižkově náměstí
by došlo k umístění cca 20 ti svislých dopravních
značek označujících křižovatku. U nové stavby,
kterým Obnova historického parteru je, by bylo nutno
vyznačit přechody pro chodce, což předpokládá
umístění dalších cca 20 ti svislých dopravních
značek a provedení vodorovného dopravního
značení. Přechody by musely být upraveny dle platné
vyhlášky č. 369/2001 Sb., o obecných technických
požadavcích zabezpečujících užívání staveb
osobami s omezenou schopností pohybu a
orientace, tzn. včetně signálních a varovných pásů.
Signální a varovné pásy jsou prvkem,
který lze do historického prostředí jen velmi obtížně
začlenit (slepecká dlažba s nepravidelnými výstupky-
- vyráběná z vibrolisovaného betonu - barevná).
Umístěním dopravních značek „Obytná zóna“ smějí
chodci užívat pozemní komunikaci v celé její šířce.
Hry dětí na pozemní komunikaci jsou dovoleny.
Chodci musí umožnit vozidlům jízdu. To platí i pro děti
hrající si v obytné zóně. Řidič smí jet nejvýše rychlostí
20 km/hod. Musí dbát zvýšené ohleduplnosti vůči
chodcům, které nesmí ohrozit, v případě nutnosti musí
zastavit vozidlo. Stání je dovoleno jen na místech
označených jako parkoviště. Nemusejí se značit
přechody a přednosti v jízdě, takže se značně
redukuje počet dopravních značek. V místě pěší trasy
po obvodu náměstí je zvýšena niveleta vozovky
na niveletu chodníku. Vytvořený bezbariérový pruh
po obvodě náměstí, mimo kostela, vytváří
zpomalovací prvky na vjezdech i výjezdech.
Neumístěním dopravních značek Obytná zóna musí
být značeny i zpomalovací prvky na vjezdech
i výjezdech což předpokládá dalších cca 45 svislých
dopravních značek. navržené dopravní značení není
v rozporu se žádným právním ani technickým
předpisem. Na základě požadavku na minimalizaci
svislých dopravních značek v historickém jádru města,
jako cizorodého prvku, a vyznačení obytné zóny
dochází na Žižkově náměstí k zobousměrnění
provozu. Nelze jinak, než obousměrně. Množství
projíždějících aut se tím nezvýší. Na Žižkově náměstí
bude dopravní značení provedeno dle návrhu
Atelieru StAr, Děkanská 554,Tábor z 02/2005.
Dopravní značení bude osazeno v rámci stavby
„Obnova historického parteru Tábor- Žižkovo
náměstí“. Nově osazené dopravní značení přispěje
k větší bezpečnosti provozu, neboť v obytné zóně
je nejvyšší dovolená rychlost 20 km/hod. Na Žižkově
náměstí se bude jezdit obousměrně, narozdíl
od dnešního kruhového objezdu, čímž odpadne
objíždění náměstí. Řidič projíždějící křižovatkou není
veden dopravním značením, ale musí dát přednost
v jízdě vozidlům přijíždějícím zprava. Dojde tím
ke zpomalení provozu a zlepšení jeho bezpečnosti.

Ing. Erazim Troch vedoucí odboru dopravy

Jsem si vědom, že i když při přípravě této rozsáhlé
stavební akce jste se zúčastnili minimálně dvou
veřejných projednávání připravovaného projektu
opravy vaší ulice se zástupci projekce, které jsem
jako místostarosta svolal, soustředili jsme se všichni
spíše na provedení přípojek elektriky a kanalizace
a na úpravy Vašich vjezdů, stalo se možná,
že otázka chodníku zde poněkud zapadla a nebyla
výrazněji diskutována. Projekt byl při jeho vývoji
dvakrát předložen k vyjádření do stavební komise
při Radě obce Střelice a ta k němu neměla žádné
připomínky. Nakonec byl projekt v konečné podobě
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schválen všemi kompetentními orgány státní správy
(hlavně dopravním inspektorátem Brno-venkov
a dalšími) a bylo na něj vydáno řádně stavební
povolení se všemi vyjádřeními. Při jednáních jsme
nedocílili jedinou věc, a to je jiné řešení ukončení
parkovacích stání v podobě zvýšených čtvrtkruhů,
ty jsou z hlediska zimní údržby i zajíždění na stání
problematické. Státní orgány však na jejich zřízení
důrazně trvaly. V budoucnu se pokusíme zabývat
se jejich úpravou.

Z výše citovaného vyplývá, že se ve vaší ulici
vůbec nemusíte bát chodit, naopak celá šíře vozovky
je vám plně k dispozici pro volný pohyb, hraní dětí
atd., jste chráněni před nebezpečím od automobilů
přímo zákonem. Tato vaše ulice je naopak
koncipována tak, aby se stala krásným střediskem
společenského historického dění v obci, aby zde
pravidelně dvakrát do roka mohl nerušeně procházet
průvod stárků a při dožínkách projíždět i bryčka
s hospodářem ve slavnostním průvodě. Z těchto
důvodů jsou zde zbudovány nástupy k obecnímu
domu a dále k hasičce, aby zde tyto průvody mohly
sejít na prostranství u hasičky (jeho konečná a
důstojná úprava se bude plánovat později, podle
finančních priorit obce) a aby byla v každou dobu
pro naše občany jakousi výstavnější pěší zónou
v historickém centru obce. Proto i pokračování
výstavnějšího veřejného osvětlení v duchu
stávajícího kolem kostela.

Celá rada obce, místostarosta i já se touto
připomínkou zabýváme a věřte mi, že je mi velice líto,
že k této situaci došlo. Společně jsme došli
k následujícímu závěru. V současné době,
kdy je komplexní oprava vaší ulice hotova a je
před kolaudací, nelze zde žádné větší změny mimo
schválené stavební povolení provádět. Navrhuji vám
v souladu s názorem celé rady obce, abyste tuto
novou krásnou ulici minimálně rok používali
bez chodníku v souladu se zákonem, který vás
výslovně chrání a po roce se společně zamyslíme,
zda budete dále trvat na dodatečném zřízení
chodníku či ne. Obec by to určitě stálo nemalé peníze
(odhad cca 300.000,-), Vy byste byli nuceni si
chodníky i v zimě udržovat, ke vzhledu ulice by to
nepřispělo. Ale pokud byste si po této době všichni
chodník přáli, obec by jej dodatečně zbudovala.
Co se týká nově vzniklých ploch trávníků, tyto bude
obec kosit, protože jsou na jejích pozemcích.

Vážení občané z Kozí strany. Závěrem vám všem
velmi děkuji za trpělivost a pochopení, kterou jste
všichni projevili během výstavby vaší nyní velmi
krásné ulice a věřte mi, že radnice je tu pro vás, aby
řešila vaše připomínky tak, aby dílo sloužilo hlavně
vám (a nejen vám, ale všem našim obyvatelům, též
i hostům naší obce) k vaší spokojenosti co nejdéle,
abyste se zde cítili dobře jako ve svém domově.

RNDr. Luděk Sklenář, starosta obce

Očkování proti chřipce
V letošním roce hradí zdravotní pojišťovny

očkovací látku občanům po 65. roce věku a mladším
s některými nemocemi. I pro zdravé občany
v letošním roce máme zajištěnu očkovací látku
na Zdravotním středisku ve Střelicích. Očkovaní
občané během jednoho roku chřipkou vůbec
neonemocní nebo její průběh je podstatně
příznivější. Nezapomeňte v následujících dnech se
dostavit na očkování proti chřipce k oběma
praktickým lékařkám.

Střelické muzeum informuje
V roce 1930 bylo v naší obci postaveno

19 nových domů s popisnými čísly 451 - 497 a
u dalších sedmnácti domů došlo k nějakým
stavebním úpravám. Protože máme pro výstavu
shromážděno větší množství dokumentů,
proto bude výstava opět rozdělena na dvě části.

První část výstavy, na které budou vystaveny
dokumenty o stavebních úpravách u sedmnácti
domů a dokumenty od  4 novostaveb domů
s popisnými čísly 451 - 454, bude výstava otevřená
v neděli 10. prosince 2006 od 14:30 do 18:30 hodin.

Druhá část výstavy, na které budou ke shlédnutí
dokumenty patnácti novostaveb domů s popisnými
čísly 457 - 497, bude otevřená v neděli 17. prosince
2006 opět od 14:30 do 18:30 hodin.

Obě výstavy budou připraveny pro návštěvníky
ve výstavní síni Střelického muzea. Součástí výstav
budou jak obvykle fotografie dotčených domů
a soupisy obyvatel v těch domech tehdy bydlících.

Václav Dlapka

Pokojné Vánoce
vám všem, ať už tyto svátky vnímáte

z křesťanského hlediska, nebo prostě lidského.
Potřebujeme pokoj k naší společné práci v obci a je
naší povinností jej spoluvytvářet. Na pokoj ve státě
už tak snadno nedosáhneme, jak ukázaly červnové
volby. A na ten ve světě už vůbec ne. Denně se
na nás valí informace o terorismu, zbrojení,
hromadných vraždách a my cítíme, že s tím nic
nemůžeme dělat. A jsou tu Vánoce, svátky pokoje
a lásky. Připomínáme tedy slova Matky Terezy o tom,
že pokoj ve světě začíná u nás, v našich rodinách,
v našich vzájemných vztazích. Popřejme si tedy
navzájem v celé naší obci pokojné Vánoce.

Místní sdružení ODS

Okénko pro seniory
Prosinec je tady. Advent a Vánoce jsou

pro mnohé z nás časem očekávání, příprav, těšení
se, pro jiné je to čas úklidu, pečení, ale pro nás starší
je to také čas vzpomínání na ty, které už vedle sebe
nemáme, čas, kdy se více než jindy cítíme osamělí.
To je hlavní důvod, proč se právě v prosinci sejdeme
a pokusíme se společně vyhnat myšlenky
na smutek, osamělost, bolesti těla i duše,
které tak dobře známe. Schůzku jsme naplánovali
na neděli 10. prosince, a protože je brzy tma,
sejdeme se již ve 14:30 opět v sále Obecního domu.
Pokud za dlouhých večerů něco zajímavého
vyrábíte, přineste nám to ukázat. Máte-li doma
pěkný přenosný betlémek, bude též vítán. Nový
recept na vánoční cukroví a pár kousků na ukázku,
to vše obohatí naši besedu u kávy a čaje. Chceme
si také společně zazpívat několik koled. Znáte
nějaké hodně staré, které zpívávala vaše maminka
a dnes už se nezpívají? Na jakékoli příspěvky se
těšíme a věříme, že naše setkání bude radostné.

Markovi

Tříkrálová sbírka 2007
Brno - „Tří králové“, symbol celorepublikové sbírky

pořádané Českou katolickou charitou, opět poputují
Brnem. Ve dnech 2.- 14. ledna 2007 se vydají
do ulic Brna a jeho okolí skupinky koledníků -
- dobrovolníků Oblastní charity Brno. Do sbírky se
zapojí děti , studenti, skauti, hasiči, členové farních
charit, lidé všech věkových skupin. Jedno je
ale spojuje, je to dobrovolnictví a snaha pomoci
lidem, kteří jsou nemocní, opuštění nebo je postihla
katastrofa. Tříkrálové skupinky leckdy chodí
za nepříznivého počasí, ale přesto nalézají cestu

k srdcím mnoha lidí a zároveň obnovují i tradici
klasického koledování.

Až tedy u Vašich dveří zazvoní „Tři králové“,
prosím, nezavírejte před nimi. Váš finanční
příspěvek pomůže lidem, kteří se bez pomoci
druhých neobejdou. Děkujeme!

Upozornění pro občany: Každá skupinka
koledníků musí mít svého vedoucího, který se bude
moci prokázat občanským průkazem , plnou mocí
a povolením o konání sbírky. Pokladničky musí být
řádně zapečetěny s razítkem příslušného
městského úřadu. Zároveň jsou označeny logem
Charity. Pokud budete mít pochybnosti o skupince
dobrovolníků, požádejte je o doklady, které by měli
mít u sebe. V době konání sbírky se po městě Brně
pohybují koledníci, kteří nemají s Charitou nic
společného, a proto finanční příspěvky jim dané
nepůjdou na pomoc potřebným v charitních
zařízeních a humanitární pomoc.

Jak budou získané prostředky využity?
Na vytvoření a zlepšení podmínek

poskytovaných služeb seniorům, lidem s mentálním
postižením, lidem bez domova, sociálně slabým a
matkám s dětmi v sociální tísni. Tato pomoc bude
realizována prostřednictvím těchto projektů:

Domov sv. Anežky - dům s pečovatelskou
službou, poskytuje ubytování zdravotně
postiženým a sociálně slabým občanům. Charitní
ošetřovatelská služba - zabezpečuje odbornou
zdravotní péči jednotlivců v jejich přirozeném
sociálním prostředí. Charitní pečovatelská služba -
- služba sociální péče, poskytovaná seniorům a
zdravotně postiženým občanům, kteří z různých
důvodů potřebují k zajištění běžného života pomoc
druhé osoby. Domov sv. Markéty pro matky s dětmi
v tísni - pomáhá matkám s dětmi v krizových
situacích. Effeta - denní stacionář, poskytuje služby
dětem a mladým lidem s mentálním a kombinovaným
postižením a autismem. Domov pokojného stáří
Kamenná - poskytuje služby seniorům, kteří nejsou
schopni uspokojit svoje základní potřeby
ve vlastním přirozeném prostředí. Dobrovolnické
centrum při OCH Brno - koordinuje a metodicky vede
dobrovolnickou práci. Denní a přechodný pobyt -
- zařízení slouží seniorům, kteří se o sebe nemohou
postarat pro pokročilý věk nebo z důvodu zhoršení
zdravotního stavu. Denní centrum pro lidi
bez domova a krátkodobé azylové ubytování -
- poskytuje služby občanům, jejichž sociální a
životní úroveň si to vyžaduje. Chráněné bydlení
sv. Michaela - umožňuje lidem s autismem,
mentálním i fyzickým handicapem žít integrovaně
uprostřed většinové společnosti a naplňovat
tak základní lidská práva. Dětský dům
Zábrdovice - slouží dětem a mládeži žijícím ve velmi
špatných životních podmínkách. Farní charity
při jejich dobrovolné činnosti.

Rozdělení výtěžku:
65% činnost oblastní charity Brno.
15% činnost Diecézní charity Brno.
10% celorepubliková humanitární pomoc.
5% činnost Sdružení Česká katolická charita.
5% zákonem povolená režie sbírky.

Tříkrálová sbírka 2006 nám umožnila
podpořit tyto projekty:

Příspěvek na pořízení komunikačního systému
sestra - klient a nákup pomůcek pro uživatele
Domova pokojného stáří Kamenná. Příspěvek
na údržbu a vymalování Domova sv. Markéty
pro matky s dětmi v tísni. Příspěvek na materiální a
personální zajištění Dobrovolnického centra
při OCH Brno. Příspěvek na provoz Denního centra
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pro lidi bez domova a krátkodobé ubytování.
Příspěvek na zakoupení elektrických sporáků,
výrobu a montáž vchodových dveří pro Domov
sv. Anežky. Příspěvek na zakoupení polohovacích
lůžek s příslušenstvím pro Denní a přechodný pobyt.
Příspěvek na rekonstrukci bývalé fary v Dolních
Věstonicích pro účely rekreace a socializace lidí
s mentálním handicapem. Příspěvek na provoz
Dětského domu Zábrdovice. Příspěvek
na zahraniční humanitární pomoc pro krajany
z ukrajinského Čechohradu a Melitopolu.

Děkujeme, že nám pomáháte pomáhat!

Číslo konta : 33001122/0800, Česká
spořitelna, a.s., specifický symbol
pro Oblastní charitu Brno je 6100.

Oblastní charita Brno, Žižkova 3, 602 00 Brno,
Tel.: 545 210 672, brno@caritas.cz,
www.charitabrno.cz

Michaela Cyprová
asistent PR a dobrovolnictví Brno,

604 243 104, michaela.cyprova@caritas.cz

Stručně z historie naší obce VI
• 1781 [1.11.] - Patent o zrušení nevolnictví

osvobodil poddané od připoutanosti k půdě.
Dovoloval jim opustit území panství dosavadní
vrchnosti a hledat práci kdekoliv jinde, vstupovat
do manželství bez předchozího vrchno-
stenského souhlasu a podle libosti se učit
řemeslům. Tyto výhody se však netýkaly dědiců
selských usedlostí, které nesměly být děleny.

• Obec Střelice kdysi spravoval vrchností
jmenovaný rychtář spolu s volenými obecními
staršími, tj. s purkmistrem a dvěma, později třemi
přísežnými neboli konšely. Jakožto obecní
představenstvo čili představ obce střežili obecní
truhlu s písemnostmi a obecní pečetí, spravovali
obecní hospodářství, sepisovali a potvrzovali
kupní a směnné smlouvy mezi sousedy,
zastupovali obec při jednání s vrchností, dbali
o pořádek v obci a podobně. Největší pravomoc
z nich měl rychtář, jenž jako místní nástupce
vrchnosti dohlížel na dodržování a plnění
poddanských povinností, zejména robot a
naturálních dávek i na placení činží a daní, vedl
seznamy neboli registra sirotčí a vybíral a
určoval rekruty pro vojenskou službu. Za tyto
práce odměňovala vrchnost rychtáře a obecní
starší úlevami nebo úplným osvobozením
od robot. Po roce 1784, když vrchnost změnila
střelickým poddaným roboty v jiné povinnosti,
pobíral odměnu 12 zlatých ročně již jen rychtář.
Jmény známe obecní představené z matričních
zápisů, bohužel až teprve z konce osmdesátých
let 17. století, neboli 40 roků po skončení
třicetileté války. V této době spravoval obec
rychtář pan Jan Liška, čtvrtláník z domu
č.p. 40/41 na dnešní ulici Kozí strana a dále
konšelé Václav Lampfet a Jiří Bílý včetně
purkmistra Jiřího Šímy, jinak Dvořáčka.

• 1792 - Naši předkové, odvedení na vojnu,
přísahali od roku 1792 císaři Františku II. v rodné
řeči a protokol o své přísaze podepisovali,
kdo neuměl psát, udělal tři křížky. Přísaha zněla:
„Přísaháme P. Bohu všemohoucímu tělesnou
přísahou, že našemu nejosvícenějšímu a
nejmocnějšímu knížeti a pánu Františkovi,
uherskému a českému králi, arciknížeti
alpských zemí, jakožto nyní regírujícímu
dědičných zemí pánu a od Jeho Královského
Majestátu všem zřízeným p. generálům a
oficírům, jenž nám Jeho jménem nyní
i budoucně poroučeti budou, zvláště našim

obrštům, obrstlajtnantům a obrstwachmistrům,
též ostatním vyšším a podřízeným oficírům
poslušni, věrni a služební budeme, jich ctíti a
respectivě jejich nařízení a zápovědi věrně
uposlechnouti, jakož i tahy a stráže ve dne
konati v noci konati, za i před nepřítelem v boji,
šturmech, potýkání a ve všech jinších
případnostech po zemi a po vodě, kdekoliv se
seběhnout a taky, jaká kde Jejich Královskému
Majestátu služba potřebná bude, my jako
udatní, zmužilí a poslušní se bíti proukažeme,
tak jak na jednoho každého počestnýho a
dokonalýho vojáka náleží a přísluší, dle oných
od Jejich Majestátu potvrzených vojenských
artikulů ve všech č láncích a závěskách,
jak sluší se chovati, proti všem Jeho
Královského Majestátu nepřátelům bez vyjímky
vždy dle potřeby počestně, udatně a zmužile
bojovati a se potýkati, taky s nepřítelem veskrz
žádné korespondence aneb srozumění nemíti,
žádný z nás od našeho regimentu, compagnie
aneb fangle se odděliti a odstoupiti, nýbrž
při živu býti a umříti chceme. Čemu nám
dopomáhej Bůh všemohoucí a sv. evangelium
skrze Ježiše Krista. Amen!“

• 1809 [3.11.] - Francouzské vojsko odtáhlo
ze Střelic.

• 1855 - Ve Střelicích řádila cholera.
• 1880 - Vystěhovalo se pět střelických rodin

do Ameriky, familianti Jan Holešovský z č. 26
a Jan Tofl z č. 21/22, čtvrtláník František Hošek
z č. 16, obuvník František Antoš z č. 104
a čeledín František Vránek z č. 83. Všichni
s manželkami a dětmi, celkem 23 osob. S nimi
odjel i familiant Josef Hána z č.131/282, který se
však za dva roky vrátil zpět a vyřizoval
„na výstrahu všem, kdo ještě na vystěhování
pomýšleli, že vystěhovalci svého přenáhlení tam
bolestně želí“. Odjeli zřejmě do Hamburku,
kde Hambursko-americká akciová společnost
zajišťovala přímou dopravu z Hamburku do New
Yorku (dle inzerátu v obrázkovém týdeníku
Světozor z roku 1873 vždy ve středu)
poštovním parníkem za ceny: 1. kajuta 165
tolarů, 2. kajuta 100 tolarů a mezipalubí 55 tolarů,
nebo u Hambursko-americké paroplavební
společnosti přímou poštovní paroplavbou
na skvostných, velkých poštovních parolodích.
Platilo se ve stříbře za 1. třídu 247,5 zlatých,
za 2. třídu 150 zlatých a 3. třídu 82,5 zlatých.

• 1888 - Píseň o pastoušce a ulici Kontrof zpíval
její autor a učitel ve Střelicích pan Václav Smutný
na divadelním představením v roce 1888:
„Ta naše pastouška slavná, stojí as dvě století,
kamenice jako skála, div, že dolů nesletí! Zdi
jak stařec věkem sešlý, Pán Bůh ví, odkud nám
vzešly, jak Bůh dá, jak Bůh dá, zpravím to já!“
(pastouška stála na místě hasičské zbrojnice).

• 1910 [1.11.] - Nastoupil nový farář ve Střelicích
Leopold Rosenberg.

• 1917 - řeholní sestry dominikánky za 150 tisíc
korun koupily nedostavěnou budovu střelického
Zámečku od hraběte Alberta.

• 1918 [4.11.] - Byli zajati střeličtí vojáci na italské
frontě na Sommě v Lombardii (provincie Milano).

• 1930 - Obec Střelice měla 460 domů s 2264
obyvateli.

• 1932 - Poslední došková chalupa ve Střelicích,
Nebovidská č. 17, byla zbořena roku 1932.

• 1934 [1.11.] - Zemřel Střelický rodák páter Jan
Švestka narozen 7.7.1870.

• 1939 [10.11.] - V Brně na Hlinkách (Výstaviště)
bylo z 92 předvedených střelických koní
odvedeno a ihned odebráno 9 koní.

• 1944 [20.11.] - Kobercové bombardování Brna
od spojeneckého letectva, šest bomb spadlo
do polí u Ostopovic.

• 1945 [1.11.] - Vydána nová platidla, bankovky
100 Kčs, 500 Kčs a 1000 Kčs.

• 1951 [4.11.] - Byl ustanoven ve Střelicích Svaz
pro spolupráci s armádou (SVAZARM).

• 1952 [9.11.] - Zemřel živnostník Edvard Jarolím,
obchod smíšeným zbožím, narozen 27.4.1877.

• 1954 [1.11.] - Střelický ročník 1934 nastoupil
na vojenskou základní službu.

• 1965 [28.11.] - Zemřel živnostník František
Ferdus, obuvník, narozen 8.4.1900.

• 1967 [17.11.] - Zemřela tragicky Marie Skučková,
narozena, 27.5.1946.

• 2005 [22.11.] - Křest CD pana Vladimíra Svitáčka
v Praze při srazu Jonáš-klubu za přítomnosti
významných kulturních představitelů a malé
delegace z naší obce.

Připravila redakce podle podkladů pana
Milana Coufala

Letní povodeň na Dyji v roce 2006
V odborné literatuře se můžeme dočíst,

že obvykle v letních měsících vyskytující se
přívalové deště mívají velkou intenzitu a zpravidla
způsobují katastrofální rozvodnění vodních toků.
Obvykle bývá těmito dešti postiženo menší území
a jejich trvání lze počítat na hodiny. Naopak
tzv. regionální deště, jejichž trvání může být i několik
dnů, zasahují území rozsáhlejší, vydatnost
zpravidla velkou nemívají.

Letošní rok s povodněmi opravdu nešetřil. A  byly
to povodně zcela mimořádné.

Na konci června 2006 (29. - 30.6.2006) se
v povodí Dyje vyskytly silné srážky,
které dosahovaly na některých místech
až 100 - 150 mm za 24 hodin. Extrémní srážkové
úhrny můžeme dokumentovat na základě
změřených srážek v povodí Moravské Dyje :
např. ve stanici Slavonice bylo 29.6. změřeno
159 mm (toto množství představuje zhruba
dvojnásobek dlouhodobého červnového průměru
srážek pro ČR), následujícího 30.6. zde přibylo ještě
14 mm nebo v meteorologické stanici Kostelní
Myslová bylo napozorováno 29.6. 108 mm (údaje
ze staniční sítě ČHMÚ). Ve Střelicích bylo
zaznamenáno za tyto 2 dny pouze 6 mm.
Řeka Dyje má 2 zdrojnice, Moravskou Dyji a

Rakouskou Dyji, které se stékají ve městě Raabs
v Rakousku cca 20 km nad Vranovskou přehradou.
Pro představu: V rakouském profilu Raabs an der
Thaya má Moravská Dyje plochu povodí 630 km2,
Rakouská Dyje (Österreichische Thaya) 770 km2.
Srážkami bylo zasaženo poměrně velké území
nejen v povodí Moravské, ale i Rakouské Dyje.

Během uplynulých 5 let se na Dyji vyskytly 3 velké
povodně, jaké zde nebyly pozorovány po dobu
cca 100 let. Vezměme si jako názorný příklad
vodoměrnou stanici Podhradí nad Dyjí (plocha
povodí 1 756 km2), kterou provozuje Český
hydrometeorologický ústav (ČHMÚ), pobočka Brno.
Obyvatelé Podhradí v letošním roce zažili již
2 extrémní povodně.

O letošní jarní povodni ze sněhu a současných
srážek byl uveřejněn příspěvek v čísle 6/2006
Střelického zpravodaje (více než 100-letá povodeň
v Podhradí). Povodeň kulminovala na 395 m3.s-1.

Kulminace při povodni vyvolané srážkami v srpnu
2002 byla vyčíslena na 343 m3.s-1.

Při letošní povodni na přelomu června a července
byl kulminační průtok stanoven 551 m3.s-1,
což z hlediska N-letosti odpovídá nejméně
cca 500-leté vodě. Tímto jde zatím vůbec o největší
povodeň za období pozorování v Podhradí.
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Podíváme-li se na čáru vodních stavů ze stanice

Podhradí z přelomu června a července (Graf 1),
je zde zajímavý velmi strmý průběh vzestupné
větve - vodní stav vzrostl během cca 10 hodin
o 4,5 m! (v průtocích z cca 10 m3.s-1, což lze
v daném profilu zhruba považovat za dlouhodobý
normál, na 551 m3.s-1!, tedy více než 50-krát) - a
to vše jen za cca půl dne! Třetí, tedy nejvyšší stupeň
povodňové aktivity (SPA) - stupeň ohrožení - je zde
vyhlašován již při vodním stavu 250 cm. Povodňová
vlna tohoto typu má menší objem než povodně z tání
sněhu, též větší strmost a kratší dobu trvání.

Obec Podhradí nad Dyjí byla zaplavena, došlo
k evakuaci asi 150 obyvatel obce. Obr. 1 ukazuje
vodoměrnou stanici v rozvodněné řece. Výška
hladiny se zastavila na vodním stavu 534 cm
(kulminace), manometrický hladinoměr mohl
zaznamenat kompletní časový průběh povodně.
Mostní konstrukce přes Dyji byla pro měření
průtoků metodou ADCP (viz Zpravodaj 6/2006)
nepřístupná, proto bylo přistoupeno k měření
cca 5 km pod profilem Podhradí. Přes nesporné
výhody a rychlost však mají i nejmodernější
způsoby měření průtoků své limity - měření
v prof i lu toku vzhledem k unášeným
naplaveninám zde nebylo jednoduché (Obr. 2).
Pro bližší představu řekou proplouvaly třeba
i kmeny stromů nebo i celé stromy.

Průtoky podobné N-letosti byly pozorovány
i ve vodoměrné stanici Janov na Moravské Dyji.

Ničivou sílu přívalových dešťů dokumentuje též
obr. 3, kde jsou vidět škody na komunikaci v Janově.

Měření povodňových průtoků vyvolaných
extrémními přívalovými dešti je poměrně obtížné.
Často je nutné měřit v náhradním profilu. Dalším
problémem zůstává přesné stanovení území,
která budou extrémními srážkami postiženy. Svou
roli hraje i poměrně krátká doba trvání následných
povodňových průtoků, tedy problém
se zachycením kulminačního průtoku.

Mgr. Jiří Sklenář, (zdroj dat ČHMÚ)

Graf 1 - Čára vodních stavů - vodoměrná stanice Podhradí nad Dyjí

Obr. 3 - Škody po extrémních srážkách - most
přes místní potok v Janově

Obr. 2 - ADCP měření v profilu
s naplaveninami - most přes vodní nádrž

Vranov - mezi obcí Bítov a hradem Cornštejn

Obr. 1 - Podhradí nad Dyjí - zaplavená
vodoměrná stanice

Družstvo starších minižáků
Vrchní řada zleva: Trenér družstva Kamil Karafiát, Dan Arnošt, Tomáš Raždík, Martin Smutný,

Filip Tomšů, Jiří Klíč, Patrik Machálek, Milan Smištík.
Spodní řada zleva: Vojtěch Dlapka, Filip Hemala, Marek Vaníček, Ondřej Fukan, Lukáš Čeman,

Jiří Rulíšek.

Košíková
Výsledky odehraných zápasů.

SOP mužů:
Střelice - BK Jihlava „B“(69:87)
Karafiát K. 24, Karafiát A. 20, Pospíšil M. 9, Hlinomaz
O. 7, Cupal T. 5, Boháč V. 4, Švestka R., Urbanec V. 0.

Nové Město - Střelice (91:64)
Karafiát A. 22, Karafiát K. 17, Pospíšil M. 11, Boháč
V. 10, Kučera J., Svoboda D. 2, Švestka R. 0.
BS Boskovice „B“ - Střelice (65:64)
Karafiát K. 20, Hlinomaz O. 14, Pospíšil M. 10,
Karafiát A., Svoboda D. 6, Boháč V.4, Švestka R.
4, Kučera J. 0.
Střelice - Slavkov (117:78)
Karafiát A. 38, Karafiát K. 30, Svoboda D. 26, Boháč
V. 12, Pospíšil M., Švestka R. 4, Hlinomaz O.,
Urbanec V. 2, Kučera J. 1.
Střelice - Podolí (104:107)
Karafiát K. 36, Svoboda D. 24, Karafiát A. 22,
Pospíšil M. 13, Boháč V. 4, Kučera J. 2, Švestka R.
2, Urbanec V. 1, Karafiát M. 0.

Starší minižáci:
Sokol Střelice - Mor. Slavia Brno (13:107) a (11:118)
Sokol Střelice - BŠM Brno (38:110) a (12:99)

Košíková v prosinci:
Sobota 16.12. : Střelice - Moravský Krumlov v 17:00 .
Neděle 17.12. : Střelice - Znojmo „B“ v 10:00.
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Nové knihy v obecní knihovně

Beletrie
S. Calman Deník špatné matky
J. Collins Milenci & mstitelé
J. Fieldingová Řekni, kde ji najdu
V. Fischl Ulice zvaná Mamila
V. Fojtová Zástava náhradního srdce
I. Fuchsová Když chce žena zhubnout
V. Furch Sépiové malby
D. Garlock Osten lásky
P. Halmay Koncová světla
D. Chamberlain Půlnoční zátoka
J. Irving Svobodu medvědům
P. Kolmačka Stopy za obzor
J. Patterson Dům na pláži
N. Robertsová Černá růže
J. Rudiš Grandhotel
K. Štorkán Golem rabbiho Löwa
V. Větvička Moje růžová dobrá jitra

Naučná
K. Bendl Události třetího tisíciletí - rok 2005
M. Bestajovský Lidové obyčeje a nápady

pro šikovné ruce - podzim
A. Jung-Hüttl Skrytá síla ohně
J. Kovtun Republika v nebezpečném světě
K. Legátová Návraty do Želar
D. Šlosar Otisky
J. Šmíd Obrázky z Paříže
O. Ulč Klokánie a obtížné sousedství

Zářivý podzim

Beletrie pro děti
T. Brezina Ostrov náhrobků
T. Brezina Úkryt posledního vlkodlaka
V. Gebhardová Říkání pro radost
K.Meyer Damiánovy katakomby
J. Šandera Bambalanda a Štruntalanda

Naučná pro děti
M. Kuntzmannová Kluci, holky, kastrůlky 1.

Angličtina za školou

Přání SDH
Příjemné a klidné prožití vánočních svátků,

spokojenost, štěstí, láska a porozumění ať Vás
provází v nastávajícím roce 2007, to vše Vám přejí
střeličtí hasiči.

Pozvánka
Zveme vás na Tradiční předvánoční aukci našich

obrázků a výrobků z košíkářské, keramické a
tkalcovské dílny, která se koná pod záštitou
hejtmana Jihomoravského kraje Ing. Stanislava
Juránka v Křížové chodbě Nové radnice Brno
Dominikánská ul. vchod naproti Domu pánů
z Kunštátu dne 10.12.2006 v 14:30 hodin (stříbrná
neděle). Srdečně zvou klienti ÚSP pro mentálně
postiženou mládež Střelice u Brna.

Předvánoční vystoupení ZŠ
Rolničky zvoní, jede pár koní, pozvánku

přiváží k Vám...
Žáci a učitelé Základní školy ve Střelicích

srdečně zvou všechny občany na přehlídku
předvánočních vystoupení. V neděli 17. prosince
2006 v prostorách Obecního domu budou zpívat,
recitovat, cvičit, tančit a hrát divadlo chlapci a
děvčata od 1. do 9. ročníku. V podkroví Obecního
domu bude nainstalována výstava výtvarných a
rukodělných prací dětí z mateřské a základní školy.
Již tradičně si návštěvníci mohou zpříjemnit nedělní
odpoledne vánočním punčem č i j iným
občerstvením. Ve vstupní hale bude možné
zakoupit drobný dárek pro vaše blízké,
nebo k výzdobě domova. Výrobky zhotovily děti
samy v hodinách praktického vyučování a
na vánočních dílnách. Pozvánku s časovým
rozvržením jednotlivých vystoupení dostanou
všichni občané včas domů.

Počkej, má milá, Vánoce přichází,
Počkej, má milá, Vánoce jdou...
Přijďte si s námi zazpívat,
Těšíme se na Vás.

Za vedení ZŠ zve Helena Fialová

Fotogralerie Ing. Jiřího Fukana


